

## 四、中文部分·看词写话单元

### IV Write A Paragraph With 3 Given Words

综合运用某种语言的词汇和语法进行写作，是一个人该语言水平不断提高的重要途径和方法。本单元考察大家的汉语写作能力，要求大家在规定的时间内，综合运用给出的三个词语用汉字写一段话。所选词语来自《HSK 标准教程》1-3级课本，共20题，每题10分。

我们将根据所写段落的内容丰富度、逻辑清晰度、汉字的正确率以及语法错误情况等综合评分。句子中不会写的词语可以用拼音代替，每个题最多使用五个拼音，但拼音错误将会被扣分。

Comprehensively using the vocabulary and grammar of a certain language for writing is an important way and method for a person to continuously improve the level of the language. This unit examines your Chinese writing ability and requires you to write a paragraph in Chinese characters using the three given words within the specified time. The selected words come from the "HSK Standard Course" textbook from levels 1-3, with a total of 20 questions, each worth 10 points.

We will give a score based on the richness of the content, logical clarity, correctness of Chinese characters, and grammatical errors in the written paragraphs. If you cannot write any word using Chinese characters, you can replace that with pinyin. Each question can use up to five pinyin, but points will be deducted for pinyin errors.

## 中文部分·看词写话单元试题样题

## Test Sample of Writing A Paragraph With 3 Given Words Unit

请用下面的三个词语写一段话。要求三个词必须全部使用，内容丰富、逻辑清晰。每题不少于 15 个字，不会写的汉字可以用拼音代替，每题最多可以使用 5 个拼音，拼音书写错误将会被扣分。

Please write a paragraph using the following three words. It is required that all three words are used, with rich content and clear logic. Each question should contain no less than 15 characters. Words that you are unable to write using Chinese characters can be replaced by pinyin. A maximum of 5 pinyin can be used for each question, but points will be deducted for writing the wrong pinyin.

例题 1 (Example 1): 地铁 超市 方便

---

---

---

参考答案 (Suggested Answer):

我家附近有几个超市，买东西非常方便。但是周围没有地铁和公交站，所以去机场和车站都不太方便。

例题 2 (Example 2): 水果 贵 送

---

---

---

参考答案 (Suggested Answer):

我昨天去商店买水果了，商店的水果不太贵，我买了一斤苹果，老板送了我两个橙子。

## 中文部分·看词写话单元部分题库

## Parts of Question Bank of Writing A Paragraph With 3 Given Words Unit

1. 作业      打算      着急
2. 胖        难        其实
3. 放        桌子     新鲜
4. 总是     认真     回答
5. 越来越   最近     为
6. 刚才     看        清楚
7. 感兴趣   以前     同事
8. 又        安静     房间
9. 一样     比较     中文
10. 比        方便     环境